
Zápis z jednání Akademického senátu TUL ze dne 15.2.2005

Přítomni: Ing. Bartešová, Ak.mal. Benda, Ing. Dědková, p. Hendrych, Doc. Kopecký, Ak.mal.
Krotký, Dr. Křemenáková, Ing. Lédl, Doc. Lenfeld, Doc. Pecina,  sl. Petrová, Doc. Richter, Doc.
Schejbalová, Mgr. Skála,  Prof. Skalla, Ing.arch. Šaml
Omluveni: Ing. Šubert 

Zvoleni skrutátoři: Mgr. Skála,  sl. Petrová
Hlasování: 16 pro, 0 proti, 0 se zdržel.

Program jednání:
1. Statut TUL (předjednáno minule), změna čl.4
2. Organizační řád TUL (změny)
3. Pravidla hospodaření TUL
4. Návrh rozpočetu TUL pro rok 2005
5. Změna ve vědecké radě TUL
6. Příloha č. 1 Statutu TUL – Seznam akreditovaných studijních programů (změna)

Různé 
Hlasování: 16 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Program byl schválen.

1. Materiál byl projednáván na minulém zasedání. Sporný odstavec byl na základě připomínek
přeformulován a nově předložen.

AS TUL schválil nové znění Statutu TUL s přílohami č. 1, 2, 3, 4 a 5  v přeloženém znění.
Hlasování: 16 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno. 

2. Většina změn vyplývá ze zavedení vysokoškolského ústavu. Tento bod  nevzbudil diskuzi.
AS TUL schválil nové znění Organizačního řádu TUL v předloženém znění.
Hlasování: 16 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno. 

3. Materiál předložil kvestor. Rektor vyzdvihl význam čl. 6 (Dílčí rozpočty fakult a dalších součástí
TUL), který zdůrazňuje samostatnost fakult a tak odpovídá filozofii vedení TUL.

AS TUL schválil nové znění Pravidel hospodaření TUL v předloženém znění.
Hlasování: 16 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno. 

4. Rektor připomenul svůj předvolební slib o zprůhlednění tvorby rozpočtu a shrnul vývoj v
minulých dvou letech. Letošní změnou je rozdělení režie univerzity (dříve 40% dotace na
vzdělávací činnost). Režie se nyní skládá ze tří částí – správní, ostatní (podle zaměstnanců a
studentů) a provozní, která se dělí na režii z ploch fakult a na režii z ploch celoškolských prostor
- která se rozpočítala podle fakult. 

U FT, HF, FP a FM došlo k nárůstu rozpočtu, u FA a FS ke snížení (díky velkým požadavkům na
plochy). Protože tak došlo ke dramatickým změnám v rozpočtu, byl po souhlasu děkanů k



tomuto prvnímu kroku přidán druhý, kdy u FA a FS byl stav srovnán na úroveň minulého roku,
tj. nedošlo k poklesu rozpočtu. Příští rok by rozpočet měl být bez kroku 2. U dotací na specifický
výzkum k přerozdělení nedochází. Investiční prostředky na přístroje jsou rozděleny podle odpisů,
investiční prostředky stavební jsou tvořeny penězi, které zbyly.

Děkan Militký, FT, s rozpočtem souhlasí. Dodal, že fakulty, které byly dotovány, by neměly
navyšovat mzdy, protože tyto prostředky mohly být použit na navýšení mezd na původní fakultě.
Děkan Maryška, FM, rovněž s rozpočtem souhlasí. Návrh je krokem vpřed, včetně ochranných
opatření. Rektor dodal, že děkani mají rok na to, aby se o plochách dohodli. Pokud by se dohoda
nedařila, musel by vstoupit do jednání. Předseda AS Richter zmínil, že smyslem TUL je budovat
univerzitní (mezifakultní) laboratoře. Děkan Louda, FS, také souhlasí s rozpočtem. Nicméně
dodal, že FS jako nejstarší fakulta obývá ty nejstarší sklepy. Rektor shrnul, že rozpočet byl
podrobně s děkany projednán a všichni s ním souhlasili, vědomi si integrity a solidarity mezi
fakultami.

Senátor Skalla se zeptal, zda by nebylo vhodné prostory rozčlenit podle kvality. Kvestor
nesouhlasil s tím, že návrh je průměrován a jednotlivé objekty by nebylo vhodné srovnávat.
Rektor dodal, že nechtěl otvírat pandořinu skříňku.
Na dotaz k FRIMu kvestor odpověděl, že tvorba FRIMu se mění vlivem vnějších vlivů, např. už
nelze tvořit odpisy z dotací. V současné době mají fakulty větší šanci získat granty na přístroje
jiným způsobem (z fondu rozvoje). 
K ceně 2400Kč/m2  – ta je průměrnou cenou z nákladů školy. Rektor upozornil, že tyto
informace nejsou tajné. Člen akademické obce se v případě zájmu může s těmito postupy u
kvestora seznámit. Na závěr rektor poděkoval senátorům za jednomyslné schválení návrhu
rozpočtu a děkanům za solidaritu. 

AS TUL schválil Návrh rozpočtu TUL pro rok 2005 v předloženém znění.
Hlasování: 16 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno. 

5. Změna ve vědecké radě je z důvodu výměny děkana FP. 
AS TUL souhlasí s odvoláním Doc. Ing. Vacka, CSc. z vědecké rady TUL a s jejím doplněním
o PhDr. Ing. Rabana, Th.D.
Hlasování: 16 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno. 

6. Formální změna v této příloze.
AS TUL schválil změnu v Příloze č.1 Statutu TUL v předloženém znění.
Hlasování: 16 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno. 

Různé
–  Kvestor informoval o zvyšujícím se počtu studentů s překročenou dobou studia o více než jeden

rok a také o nárůstu dluhu těchto studentů, který již překročil 1,5 milionu Kč. 
S tím související změna poplatků za studium bude projednávána na příštím zasedání. 

– Senátor Benda seznámil AS s problémy, se kterými se setkal při svém úsilí o zvýšení kvalifikace,
ze strany Doc. Zippeho. Rektor upozornil, že situace je komplikována tím, že FA stále nemá



děkana. V diskuzi se dále konstatovalo, že v oborech, kde je málo institucí, u nichž lze vést
habilitační řízení, je akutní nedostatek vysoce kvalifikovaných odborníků.

AS TUL bere na vědomí zprávu senátora Ak.mal. Václava Bendy, že vedoucí katedry výtvarného
umění na Fakultě architektury Doc. Stanislav Zippe, jako vedoucí katedry a proděkan pro studijní a
pedagogickou činnost na FA, nejedná v souladu s dlouhodobým záměrem (vzdělávací a vědecké,
výzkumné, vývojové, umělecké a další tvůrčí činnosti) Technické univerzity v Liberci pro rok 2005,
a souhlasí s tím, že tento bod bude znovu projednáván na příštím zasedání za přítomnosti Doc.
Zippeho.
Hlasování: 15 pro, 0 proti, 1 se zdržel.

Usnesení bylo schváleno. 

– Informace kvestora: Vysokoškolský podnik byl do obchodního rejstříku zapsán na základě
vydané bankovní záruky. Proto zakladní vklad do založené společnosti není evidován v
učetnictví univerzity. Proto nebyl nikdy projednáván souhlas AS s vkladem, který je předepsán
statutem. Kontrola MSMT konstatovala, že vklad není evidován a souhlas nebyl vydán, ale naše
vyjádření (viz výše) akceptovala bez připomínek. Přesto bylo rozhodnuto informovat o situaci
Akademický senát TUL.

Přesný termín příštího zasedání bude 8.3.2005

Liberec 15.2.2005
Zapsala: Bartešová

 

Doc. Ing. Richter, CSc.
předseda AS TUL


